
 
 
ZPRAVODAJ OBCE JANOVÁ        ČÍSLO 3/2013  

Vážení občané, rodiče a přátelé školy, milí žáci,  
pro nás všechny skončilo období prázdnin, pro děti 
období poznávání nových kamarádů, objevování nových 
míst a cest. Vítáme Vás všechny opět ve škole, v práci či 
zaměstnání. Předně pak ve škole vítáme devět žáků 
prvního ročníku. Na ně a na všechny ostatní čekalo 2. 
září, při zahájení školního roku, jedno velké překvapení. 
   Ještě před prázdninami začaly stavební zateplovací 
práce na školní budově. Školu pokrylo lešení, děti a 
zaměstnanci odešli na prázdniny a začalo se pracovat. 
Pod rouškou stavebních sítí se začal realizovat projekt na 
zlepšení tepelně izolačních vlastností obvodových 
konstrukcí základní školy Janová. Tento projekt byl 
spolufinancován Evropskou únií – fondem soudržnosti a 
státním fondem životního prostředí ČR.  
   Navrhované opatření spočívalo v zateplení 
obvodových stěn, výměně výplní a zateplení stropu. 
Realizací tohoto projektu dochází ke snížení výskytu 
CO� o cca 12,034 T/rok a k úspoře energie o cca 216,6 
GJ/rok.  
   Ještě během minulého školního roku, byla provedena 

provedena rekonstrukce vzduchotechniky ve školní 
jídelně tak, aby splňovala všechny hygienické parametry 
hygieny a Evropské únie. Výměnu vzduchotechniky 
financovala obec.  
   Stavební práce na projektu zateplení probíhaly až do 
poloviny srpna, kdy bylo odstraněno lešení, a celá 
budova školy se objevila v novém kabátě. Škola dostala 
barevnou fasádu, vyměnila se okna, vnitřní zdi jsou také 
nově vymalovány. Snížily se stropy učeben a vše, co bylo 
v rámci projektu zapotřebí udělat, se stihlo v rámci 
harmonogramu prací.  
   Zahájení školního roku mohlo bez problémů 
proběhnout. Ale dříve, než jsme mohli přivítat děti ve 
školních lavicích, bylo nutné školu uklidit, vyčistit, vysát, 
zamést, umýt, upravit, přišroubovat, vyleštit, poskládat, 
nachystat tak, aby začátek školního roku mohl začít. 
 Nyní se všichni můžeme společně začít učit podle 
školního vzdělávacího programu naší základní školy. 
ŠVP podpořil start žádoucích změn ve výuce tak, že 
množství poznatků, které si žáci ze školy odnášejí, je 
vyváženo i jejich schopnostmi tyto znalosti uplatnit. 

POZVÁNKA 
Radomír Dolanský, redaktor Janovských listů, Mgr. Michal Lucbauer, 
ředitel Základní a Mateřské školy Janová a obec Janová Vás zvou na 
slavnostní odhalení stálé expozice všestranného sportovce Josefa 
Vaňka a dlouholetého obyvatele obce Janová, v budově základní školy. 
Slavnostního aktu se, mimo jiné, zúčastní i dcera Josefa Vaňka 
s rodinou, která přijede ze Spolkové republiky Německo a po řadě let 
opět navštíví naši obec.  
Akce se uskuteční v sobotu 21. září 2013 od 14:00 v přízemí 
budovy Základní školy Janová. Všichni jste srdečně zváni. 



 

Kontrola usnesení 
 266/11 Výměna pozemků s p. Kaizerem – viz bod 
č. 9 trvá 
2. Rozpočtové opatření č. 4 – Přijetí překlenovacího 
úvěru na zatepelní budovy OÚ 
V rámci dodržování rozpočtové kázně Miroslava 
Kotrlová předložila zastupitelům „Rozpočtové opatření 
č. 4 - Přijetí překlenovacího úvěru na zateplení budovy 
OÚ“. Zastupitelé rozpočtové opatření jednohlasně 
schválili. 
Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh na usnesení č. 336/0613:   Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Rozpočtové opatření č. 4“ 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0  
Usnesení č. 336/0613 bylo schváleno 
3. Zpráva č. 267/2012/KŘ o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Janová za rok 2012 
Výše uvedená zpráva o přezkoumání hospodaření byla 
vyvěšena na úřední desce 31. 5. - 17. 6. 2013 i na 
webových stránkách obce. Nebyla připomínkována. 
Zastupitelé se zprávou souhlasili. 
Návrh usnesení č. 337/0613   Zastupitelstvo obce 
schvaluje zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce Janová za rok 2012. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0  
Usnesení č. 337/0613 bylo schváleno 
4. Smlouva o zřízení věcného břemene 
Starosta obce Jan Machalec předložil zastupitelům ke 
schválení Smlouvu o zřízení věcného břemen IE-12-
8001132/015. Jedná se o smlouvu mezi obcí Janová a 
společností ČEZ Distribuce, a.s., zastoupena ENPRO 
Energo s r.o. se sídlem ve Valašském Meziříčí. Byla 
provedena výměna stávajících sloupů za nové a přidání 
tří nových vodičů- název stavby: Vsetín-zdvojení VN 65 
po Karolinku VNV (3. etapa).  
Návrh usnesení č. 338/0613: Zastupitelstvo obce 
schvaluje“ Smlouvu o zřízení věcného břemene IE-12-
8001132/015“.  
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 338/0613 bylo schváleno 
5. Závěrečný účet obce Janová za rok 2012 
Miroslava Kotrlová, účetní obce seznámila zastupitele se 
závěrečným účtem obce Janová za rok 2012. Závěrečný 
účet je k připomínkování vyvěšen (20.6.-8.7.) na úřední 
desce i na stránkách obce. 
Zastupitelé předložený závěrečný účet vzali na vědomí. 
Závěrečný účet je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh usnesení č. 339/0613: Zastupitelstvo obce Janová 
bere na vědomí „Závěrečný účet obce Janová za rok 
2012“.  
6. Veřejné osvětlení – 3 etapa 
Starosta obce seznámil zastupitele s nabídkou společnosti 
EMPEMONT na instalaci 22 ks parkových svítidel vč. 
časovače. Tuto investici lze rozdělit až na tři roky na 
splátky bez navýšení. 
Zastupitelé s předloženou nabídkou nesouhlasili s tím, že 
se počká, zda bude v příštím roce vyhlášen vhodný 
dotační titul 
Návrh usnesení č. 340/0613: Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí nabídku společnosti EMPEMONT s.r.o. 
7. Kanalizace - informace 
Finanční prostředky na kanalizaci jsou schválené a 
podepsané ministrem. Záměr obce je vyvěšen na

   Můžou osvojené vědomosti prakticky využívat a 
rozvíjet potřebné dovednosti. Přeji všem žákům, aby se 
jim v naší „nové“ škole líbilo a dařilo nejen v učení, ale i 
v mimoškolních aktivitách.  
   Chtěl bych poděkovat všem pracovníkům školy, kteří se 
podíleli a obětovali svůj čas, aby škola byla po stavebních 
úpravách řádně připravena na nový školní rok. Především 
Kateřině Kovaříkové, Marii Olšákové, paní Haně 
Babovcové, Markétě Spurné a Ludmile Spitzerové. 
V neposlední řadě patří veliký dík Ing. Lence Trlicové, 
která bedlivě dbala na realizaci projektu a chod stavebních 
prací. My zaměstnanci budeme dbát spolu s žáky o to, aby 
nám to hezké a nové, co nejdéle vydrželo a sloužilo. 
   Přeji si, aby školní rok 2013/2014, který je před námi, 
byl rokem příjemným, klidným a veselým. Všem žákům 
přeji, aby byl začínající školní rok pro vás rokem plným 
úspěchů, radosti a poznání. 
text: Mgr. Michal Lucbauer, ředitel Základní a Mateřské 
školy Janová, foto: R. Dolanský 
 
 

ZÁPIS Z 34. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

(bez konroly a jazykových úprav redakce) 
1.Zahájení 
Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod.. 
Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva a 
hosty. Na zasedání bylo přítomno devět členů 
zastupitelstva. Zastupitelstvo obce je tímto 
usnášeníschopné. 

• Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a Josef 
Pončík. 

• Vzhledem k tomu, že se ředitel školy Mgr. Michal 
Lucbauer omluvil z účasti na zasedání 
zastupitelstva, byly body 5 a 6 z programu 
vypuštěny.  

Starosta obce doplnil program jednání o tři body: 
- Smlouva o zřízení věcného břemene s ENPRO Energo 
spol. s r.o. (bod č. 4) 
- Veřejné osvětlení 3 etapa (bod č. 6) 
- Řešení přístupové komunikace Hořansko (Usnesení 
266/11) bod č. 9 
Zastupitelé s navrženou změnou souhlasili. 
Návrh usnesení č. 335/0613: Zastupitelstvo obce 
schvaluje upravený a doplněný program jednání. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 335/0613 bylo schváleno 



 

Zápis 34. zasedání zastupitelstva – pokračování 
webových stránkách Věstníku veřejných zakázek. Výběr 
zhotovitele stavby bude provádět firma Allowance s.r.o. 
s níž je sepsána Mandátní smlouva. S vítěznou firmou 
podepíše obec smlouva, kterou bude následně schvalovat 
ministerstvo životního prostředí. Starosta obce uvedl, že 
stavební práce by v případě dodržení termínů mohly začít 
na podzim.  
Návrh usnesení č. 341/0613: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informaci o průběhu zajišťování kanalizace obce.  
8. Společnost Valašská vodohospodářská a.s. a Sdružení 
obcí Mikroregionu Vsetínsko 
Taťána Hradová seznámila zastupitele s průběhem valné 
hromady Sdružení obcí Mikroregionu Vsetínsko a řádné 
valné hromady společnosti Valašská vodohospodářská a.s. 
Průběh jednání dle pozvánky, informace o činnosti, 
Závěrečný účet, Rozpočet na rok 2013, Usnesení jsou 
založeny k nahlédnutí na OÚ. Zastupitelé vzali na vědomí 
informace z valných hromad. 
Návrh usnesení č. 342/0613: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informace s valných hromad společností Valašská 
vodohospodářská a.s. a Sdružení obcí Mikroregionu 
Vsetínsko  
9. Řešení přístupové komunikace Hořansko 
Pan Kaizer předložil zastupitelů nový návrh na výměnu 
pozemků mezi ním a obcí Janová. Tento návrh se liší od 
toho, který byl dojednán při místním šetření. Zastupitelé 
nesouhlasí s novým návrhem pana Kaizera a trvají na svém 
původním rozhodnutí, které bylo dohodnuto přímo na 
místě při osobním jednání. Pan Kaizer sdělil, že si podá 
novou žádost o odkoupení zastavěných obecních pozemků.  
10.Různé 
Starosta obce informoval zastupitele, že ve čtvrtek 20.6. 
2013 proběhne pod záštitou obce a ZŠ Janová na hřišti TJ 
Janová sportovní olympiáda malotřídních škol. 
Dále pak informoval, že byly zahájeny práce na zateplení 
budovy ZŠ Janová. 
 

ZÁPIS Z 35. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání zastupitelstva 
v 17,00 hod. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a hosty. 
Bylo přítomno  sedm členů zastupitelstva obce, které je 
usnášeníschopné.  Zapisovatelem byla ustanovena Taťána 
Hradová, ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a  Ing. 
Jaroslav Tomanec. Navržený program jednání 
zastupitelstva byl schválen. 
Návrh usnesení č. 343/0713: Zastupitelstvo obce 
schvaluje  program jednání. 
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 343/0713 bylo schváleno 
2. Závěrečný účet obce Janová za rok 2012 
Dne 19.6.2013 zastupitelstvo vzalo na vědomí předložený 
Závěrečný účet obce za rok 2012. Závěrečný účet byl 
vyvěšen na úřední desce i na stránkách OÚ v době od 20.6. 
do 8.7.2013. 
Nebyl připomínkován. Závěrečný účet bude předložen na 
krajský úřad Zlínského kraje. Zastupitelstvo obce  
Závěrečný účet schválilo. 
Návrh usnesení č. 344/0713: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Závěrečný účet obce za rok 2012 
Hlasování: pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 344/0713 bylo schváleno  
3. Různé: 
Ing. Karel Eliáš navrhl dokončení osvětlení v části obce 
Kúta a Řečiska 3. Zastupitelé s tímto návrhem 
souhlasili. 
 

 
ZÁPIS Z 36. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 
zastupitelstva v 17,00 hod.. Přivítal přítomné členy 
zastupitelstva. Na zasedání zastupitelstva bylo přítomno 
všech devět členů  zastupitelstva obce, které je tímto 
usnášeníschopné.   
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Taťána 
Hradová.   
2. Překlenovací úvěr u ČSOB na zateplení budovy 
ZŠ Janová 
Starosta obce Jan Machalec požádal zastupitele o 
schválení překlenovácího úvěru na zateplení budovy ZŠ 
Janová. 
Návrh Usnesení č. 345/0813: Zastupitelstvo obce 
schvaluje překlenovací úvěr ČSOB na zateplení budovy 
ZŠ Janová 
Hlasování: Pro9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 345/0813 bylo schváleno  



 

připravila Ing. Lenka Trlicová 
 

OLYMPIJSKÉ HRY V JANOVÉ 
   Krátce před koncem školního roku, 20. června, se 
v Janové poprvé konaly putovní olympijské hry 
malotřídek ze vsetínského regionu. Mimo pořádající 
Janovou se sportovního klání zúčastnili ještě malotřídky 
Kateřinic, Leskovce a Pozděchova. 
   V devět hodin ráno sportovci za zvuků olympijské 
hymny vstupovali na hřiště pozdravováni fanoušky stejně 
jako jejich kolegové na světových kolbištích. V čele 
slavnostního defilé nechyběla olympijská vlajka a prapor 
obce Janová. Sportovce přivítal ředitel pořádající školy 
Michal Lucbauer. Za obec se s pozdravy připojil starosta 
obce Jan Machalec a všem popřál mnoho sportovních 
úspěchů. 
   Olympiáda probíhala ve dnech tropických veder. 
Nebezpečí dehydratace bylo jištěno přísným 
dodržováním pitného režimu. Před úžehem a úpalem 
dětské sportovce chránilo rozdělení jednotlivých 
disciplín do tělocvičny a na hřiště. Tyto byly prostřídány, 
takže se děti nikdy nezdržely na slunci velmi dlouhou 
dobu. 
   Sportovce čekalo celkem devět disciplín – florbal, 
ringo, badminton, hod do dálky, šplh na tyči, překážkový 
běh, slalom na chůdách, trojskok a běžecká štafeta. 
Sportovní olympiádu malotřídních škol 2013, jak zněl 
oficiální název, zahájil turnaj ve florbalu. Hned od 
úvodního hvizdu začali fanoušci povzbuzovat plnými 
hlasivkami svá družstva a hnali k brankám soupeřů. 
Výkřiky nadšení se ozývaly střídavě na obou lavičkách. 
Nadšení mezi diváky přinesla rovněž hra ringo. 

Jde o házení dvojice gumových kroužků mezi družstvy 
přes síť. Je to hra na postřeh, poněvadž po chvíli byť jen 
dva kroužky vytvoří na hřišti takový zmatek, že se hráči 
jednoho družstva vrhají proti sobě navzájem. Hra 
naprosto uchvátila i kantory jednotlivých škol, kteří stále 
hlasitěji podporovali své svěřence. 
   Na fotbalovém hřišti se zatím soupeřilo v překážkovém 
běhu, slalomu na chůdách a trojskoku. Velmi zajímavá 
pravidla měl například trojskok, kterého se zúčastnili 
vždy tři zástupci družstva. Skočil první, druhý se postavil 
špičkami bot za paty kolegy, skočil, a to samé provedl i 
třetí skokan. Pokud někdo uklouzl a zapřel se za tělem 
rukou, byla to ztráta cenných centimetrů pro družstvo, 
jelikož se doskok měřil od ruky. Ale například 
Kateřinice měly takové skokany, že by před nimi 
zezelenali i skokani zelení. Jako by chtěli skočit až do 
objektivu fotografa, který byl, podle vlastního názoru, 
v bezpečné vzdálenosti. 
   Místo aby s narůstajícím počtem disciplín únava 
zklidnila fanoušky i soutěžící, naopak. Před 
výsledkovými tabulkami se tvořily čím dál větší hloučky 
a mezi sportovci si našla své místo matematika, počty a 
propočty. Olympionici začali počítat, kolik bodů musí 
získat nebo naopak, o kolik soupeř musí přijít, aby se 
dostali na medailová místa. 
   Závěrečné disciplíny proběhly na hřišti. Hod 
kriketovým míčkem a štafeta. Zde se rozhodovalo o 
celkovém umístění. Stejně jako na opravdové olympiádě 
i tady končil program štafetovým během. Podpora 
fanoušků hnala sportovce kupředu. 



 

Všichni ze sebe vydávali maximum, aby podpořili svůj 
tým, svoji školu, aby čestně reprezentovali svoji obec. 
   A přesně v takovém smyslu zahájil závěrečné 
zhodnocení ředitel Základní a Mateřské školy Janová 
Michal Lucbauer: „Dnes jste zvítězili všichni!“ Ano, 
potvrdila se slova barona Pierra de Coubertaina, 
zakladatele moderních olympijských her, že není důležité 
zvítězit, ale zúčastnit se. Na čtvrtém místě se umístili 
žáci a žákyně ZŠ Pozděchov. Třetí místo získali po 
tuhých bojích borci a borkyně pořádající Janové. Druhé 
místo obsadila ZŠ Leskovec a vítězství získala 
malotřídka z Kateřinic. Ceny, poháry a diplomy předali 
všem družstvům Michal Lucbauer, starosta obce Janová 
Jan Machalec a učitelky z Janové Eva Podešvová a 
Ludmila Spitzerová. 
   Zlaté medaile zaslouží i řada velmi důležitých 
pomocníků, kteří zajišťovali chod zázemí olympiády. 
Byli to starší žáci SDH Janová, fotbalisté TJ Tatran 
Janová, kuchařky ze základní školy, ale i senioři a 
příznivci školy, sportu a obce. Všem patří velké 
poděkování za vytvoření podmínek k uskutečnění akce 
tohoto rozsahu. 

   text a foto: Radomír Dolanský 
 

MLADÍ JANOVJANÉ DOBÝVAJÍ SVĚT
Snaha dělat v životě to, co mě baví, se může zrodit i u 
mladého člověka v obci o velikosti Janové. Je docela 
možné, že start z takové pozice je složitější. O to víc, čím 
více jsou netradiční zájmy takového jednotlivce. Pak 
přichází na řadu nezdolná píle a přesvědčení dokázat 
sobě i okolí, že na to mám. Takovým člověkem 



 

Tattoo Convention Prague 2013. 
   Honza Mikulec nejraději tvoří vlastní náměty. Prostě 
když zákazník přijde a řekne, co by si asi představoval, a 
pak, po vytvoření základní skici dopilovávají jednotlivé 
podrobnosti. Jde o hodiny práce. Pokud má být konečný 
výtvor opravdu kvalitní, trvá například barevné tetování 
celé paže, tzv. rukáv, třeba až 40 hodin. Zákazník se na 
určitou dobu stane stálým návštěvníkem tetovacího salónu. 
Podle Honzy může trvat práce na 20 cm² třeba 3 hodiny, 
ale také 15 hodin. A bolest? Nejvíce citlivé jsou boky nebo 
podpaždí. 
   Samozřejmě, že všechno je o penězích. A o schopnosti 
zákazníka vnímat práci tatéra jako umění. A takových lidí 
je podle Honzy Mikulce ve Vsetíně stále víc. Lidí, kteří 
dovedou s tatérem nad návrhem diskutovat a nechají si 
vysvětlit určité zákonitosti. Jak sám Honza Mikulec říká, 
nejvíc je mu líto mladých lidí, kteří jednají bez rozmyslu, 
bez uměleckého vcítění. Chtějí mít kérku a myslí si, že je 
úplně jedno, kdo jim ji udělá. Chtějí maximálně ušetřit, a 
pak vlastně celoživotně litují, jak si dokonale znetvořili 
viditelné místo na těle. 
   Dnes má Honza Mikulec na svém kontě již více než 500 
kérek, tedy tetování. Jeho práce najdete na stránkách 
www.tattoojungle.cz. 
       text a foto: Radomír Dolanský 

je i Honza Mikulec mladší z naší obce, který se dnes živí 
tetováním ve svém vlastním tetovacím salónu. 
   Rozhodnutí stát se tatérem, bylo u Honzy 
nekompromisní. A pro svá soukromá studia si zvolil 
hned napoprvé Prahu. Tady se rok živil běžnou prací a 
tetoval při zaměstnání. Po roce, když byl přesvědčený, 
že je dostatečně připraven, navštívil tetovací salón 
s ukázkami svých prací. Byl odmítnut s tím, že rok je 
velmi malá praxe. Návštěva tohoto salónu Honzovi 
přece jen přinesla kýžené ovoce. Našel zde školitele, 
který mu radil, zásoboval jej učebnicemi, nutil jej do 
neustálého drilu v kreslení a především jej přesvědčil, že 
taková práce se nedá dělat jako vedlejšák. Proto Honza 
Mikulec opouští klasické způsoby obživy a nastupuje 
jako tatér v tetovacím salónu. Zkušenosti v Praze 
získává ještě další tři roky. 
   Pak se vrací do Vsetína, aby si splnil svůj sen tetovat 
doma, na Valašsku. Otevírá si tetovací salón na Pančavě. 
Zpočátku riskuje, poněvadž konkurence je, vzhledem 
k počtu obyvatel, vysoká. Ale žije a dělá to, co si přál 
dělat. Samozřejmě se to neobešlo bez počátečních potíží. 
Také musel překonat původně rozporuplné pocity 
rodičů, v kterých stále přežíval názor, že pokérovaní 
jsou pouze kriminálníci, tohle není práce, která by tě 
uživila… Svou vlastní pílí a kvalitními výsledky 
dokázal, že jsou na něj dnes rodiče pyšní. 
A mají být proč. Například ještě v Praze svými kresbami 
na plátno nadchl spisovatelku Karolínu Kekrtovou 
natolik, že jí vytvořil tři kresby na titulní strany její 
knižní trilogie Upíří krev. Krátce po přesídlení na Vsetín 
měl v roce 2012 úspěšnou vernisáž obrazů a fotografií 
svých tetovacích návrhů v dnes již bývalé galerii Pod 
Klenbou. V červnu letošního roku se v Praze poprvé  
v životě zúčastnil tetovací soutěže a zvítězil v kategorii 
Asie. Oficiálně nesla soutěž název: 15th International



 

Mimo obchodní síť od poloviny října 2013 
můžete objednávat i na adrese:  

valasskeputyky@seznam.cz 
Internetová cena je 155 Kč 



 

NAPIŠTE NÁM I VY O SVÝCH 
ÚSPĚŠÍCH A ZÁJMECH 

Zcela určitě je v Janové řada lidí, kteří mají neobvyklou 
práci nebo zajímavé koníčky. Určitě je mezi námi řada 
těch, kteří dosáhli úspěchů, a přesto se o nich na 
veřejnosti mnoho nemluví. Vy všichni jste obrazem obce 
Janová. Proto Vás vyzýváme, napište nám, ozvěte se! 
   A nemusí jít samozřejmě pouze o Vaše potomky. 
Vždyť i zkušenosti života dovedou člověka k zajímavým 
činnostem. Pokud o někom ze svého okolí víte, pokud 
žije mezi Vámi člověk se zajímavou prací nebo koníčky, 
řemeslným umem, napište nám do redakce. Pokud je pro 
některé občany důležitá tato  informace – emailová 
adresa redakce není veřejně přístupná. Má do ní přístup 
pouze redaktor Janovských listů. 
      text: Radomír Dolanský 

HASIČI, VZHŮRU NA OCHMELOV! 
Slunečné odpoledne končícího léta v sobotu 7. 9. 2013 
bylo každoroční zkouškou zúčastněných dobrovolných 
hasičských posádek ze vsetínského regionu. O jakou 
zkoušku šlo? Dálková doprava vody. Letos velmi náročný 
úkol pod taktovkou SDH Hovězí a velitele zásahu Evžena 
Táborského. 
   Dálkové dopravy vody se pravidelně účastní i muži 
SDH Janová. Letošní ročník nebyl výjimkou. V mužstvu 
se již objevili nováčci, kteří přecházejí ze starších žáků, 
hasičského kroužku vedeného Richardem a Janou 
Machalcovými. Samozřejmě, že velitel SDH Janová, 
Richard Machalec, u zásahu nechyběl. 
   Hasiči z Hovězí vybrali pro zkoušku techniky i 
dobrovolných hasičů dlouhý a členitý terén. Vodu museli 
dopravit z řeky Bečvy v Huslenkách, přibližně od 
restaurace U Pokorných, až na Ochmelov, tedy k TV 
vysílači U Sivků. Jednalo se celkem o 3 300 metrů 
hasičských hadic (170 ks) a voda se dopravovala přes 
třísetmetrové převýšení. Družstvo Janové zabezpečovalo 
jeden z úseků s největším převýšením – 42 metrů na trase 
dlouhé přibližně 300 metrů. 
   Letošního zásahu se zúčastnilo celkem 12 dobrovolných 
hasičských sborů, kdy jeden sloužil jako záloha. Akce 
byla zahájena po 14. hodině odjezdem hasičských vozů 
od hovězské zbrojnice. Cisterny a zásahové vozy se zprvu 
proplétaly běžným provozem, později mezi cyklisty na 
cyklotrase a v závěru došlo k náročnému stoupání 
serpentinami na jednotlivé pozice. 
Na místě se každý jednotlivec družstva chopil svého 
úkolu. Vynést z vozů motorové stříkačky a především 
rychle natahovat hadice. Nejdelší úseky družstev byly 
více než třísetmetrové, takže se nejednalo o žádnou

UČÍME SE V PŘÍRODĚ 
(děkovný dopis ze ZŠ Rokytnice) 

Ráda bych touto cestou poděkovala panu Pavlu 
Bambuchovi z Janové, který se nám ochotně věnoval při 
návštěvě lesní obory. Dne 17. 6. 2013 se naše třída 1. B 
ze ZŠ Vsetín-Rokytnice vypravila na celodenní výlet do 
Janové. Mimo jiné zde navštívila oboru pana Bambucha.  
   U vstupu do obory nás čekal pan Bambuch, který 
výpravu provedl celou oborou a seznámil nás s různými 
zajímavostmi o zvířátkách, o která se stará. Děti si pro ně 
připravily laskominy, kterými je na místě krmily.  
   Pozorovali jsme zajíce v kotcích, muflony, zahlédli 
jsme i lišku. Největší zážitek však měly děti z krmení 
divokých prasat. Po prohlídce pro nás měl pan Bambuch 
připravené ohniště, kde si děti mohly opéct špekáčky. 
Unavení, ale plni zážitků jsme se kolem poledne vraceli 
zpět do školy. 
Ještě jednou děkujeme. 
Světlana Záhorovská, třídní učitelka a děti z 1. B ze 
Základní školy Rokytnice - Vsetín 



 

procházku. Navíc, když se stanoviště č. 5 a výše teprve 
obsazovala, od Bečvy už vysílačky hlásily postup vody. 
Příprava byla prověrkou posádky, čerpáním začala 
prověrka techniky. 
   Techniky, kterou dobrovolní hasiči mnohdy udržují 
v provozu díky svému nadšení a přesvědčení o potřebnosti 
jejich práce. Kdy tráví desítky, ba spíše stovky hodin nad 
výzbrojí, která má v řadě případů svoji životnost dávno za 
zenitem.  
   Tuto svoji velmi náročnou specializaci dávají 
dobrovolní hasiči bez nároku na odměnu všem lidem 
v takřka až nedůstojných podmínkách. Přijde jedna parta 
politiků, snižuje stavy profesionálních hasičů a ve svém 
šetřícím fanatismu uvažuje dokonce o rušení 
dobrovolných sborů. Pak se vymění politické barvy, počty 
se začnou navyšovat a slibovat lepší časy. Být stále 
nadšený v atmosféře, kdy si s vámi politici pohazují jako 
s loutkami, je opravdu náročné. 
   Je pravdou, že technika při zásahu tu či tam vypověděla 
službu. Ale právě zde se projevila kolegialita 
dobrovolných sborů, kdy jedni podpořili bez jakéhokoliv 
zaváhání druhé. Tak se voda nakonec dostala až na 
Ochmelov. Ve chvíli, kdy z proudnice vystříkl první 
gejzír, bylo po celé trase v hadicích neuvěřitelných 14 960 
litrů vody. 
   Sbalit hadice, naložit stříkačky a hurá do hovězské 
hasičské zbrojnice, kde si dobrá parta ogarů a cérek při 
výborném guláši rozebere celou akci. Opravdu upřímně 
všem poděkoval velitel zásahu Evžen Táborský. Zrovna 
ve chvíli, kdy se rozmýšlel, komu předat putovní kýbl 
plný vody, vstal od stolu nešťastník z družstva Valašské 
Polanky. Bylo rozhodnuto. Místo guláše pro tuto chvíli 
vyfasovala Valašská Polanka pokračování na rok 2014. 
Věřme, že se tato parta příští rok opět sejde v hojném 
počtu. Protože jejich množství je pro nás všechny zárukou 
klidného spánku. 

      text a foto: Radomír Dolanský 
 

VÝROČNÍ SOUTĚŽ MLADÝCH 
HASIČŮ Z JANOVÉ 

O pantok starosty okrsku č. 1 
V neděli 8. září se konal další ročník oblíbené hasičské 
soutěže O pantok starosty okrsku č. 1. Tentokrát proběhlo 
klání na hřišti ve Vesníku. Soutěže se zúčastnilo celkem 
16 družstev hasičů, z toho šest družstev mužů, tři družstva 
žen, tři družstva starších žáků a čtyři družstva mladších 
žáků. 

Soutěžilo se v hasičském útoku. Janová měla na soutěži 
docela početné zastoupení. Soutěžilo zde družstvo mužů, 
starších i mladších žáků. 
   Pro mladší a starší žáky byla tato soutěž výroční. Ano, 
je to právě rok, kdy se nově vzniklá parta mladých hasičů 
zapojila do soutěžení v hasičských sportech. Rok těžké 
dřiny, která možná odradila jednoho dva z těch 
nejmenších, ale většina zaťala zuby a bojuje dodnes za 
sebe, za své kamarády, hasičský sbor Janová, ale i za 
svoji obec. 
   Je na místě se těmto vytrvalcům poklonit za jejich 
výdrž. Poněvadž celá sezóna roku 2013 byla jen a jen 
dokola se opakujícím drilem. Tréninky, soutěže, tréninky, 
soutěže. Místa na chvostu soutěží rovněž nepřidala 
psychice janovských dříčů. Ale výsledky byly vidět 
v celkovém hodnocení týmů. Vždyť za jedinou sezónu se 
mladší a starší žáci z Janové umístili uprostřed 
z dvaadvaceti týmů absolvujících soutěže! 
   Celý rok 2013 byl pouze přípravou na sezónu, kdy se 
budou moci mladí hasiči z Janové rovnocenně účastnit 
všech hasičských soutěží. K tomu jim otevře cestu účast 
na branném závodě 21. září v Jarcové, který vloni 
neabsolvovali, poněvadž vznikli pár týdnů před jeho 
konáním. Všichni příznivci mládežnického sportu hasičů 
jsou zváni, aby podpořili tyto neúnavné bojovníky. 
Bojovníky, kteří možná jednou budou chránit životy a 
majetek nás všech. 
   Prostřednictvím redakce Janovských listů děkují za 
převelikou výdrž a úžasné nasazení všem „svým“ 
dětem Jana a Richard Machalcovi. Gratulují zástupy 
rodičů, ale i fanoušků družstev Elita a Soptíci.  
Všem, tedy i Janě a Ríšovi, přejeme spoustu sil 
v dalších soutěžích, aby se splnila slova názvů 



 

dostala štěpina z nekvalitně opracované součásti výzbroje 
přímo z výroby. Velká smůla pro družstvo Semetína, 
poněvadž soupeři velmi dobře vědí, že ženy ze Sboru 
dobrovolných hasičů Semetín nejsou žádná béčka. Dnes 
družstvo podle regulí soutěž nedokončilo. 
   Neméně zdatné jsou ženy SDH Vsetín, které se 
v soutěži O pantok starosty okrsku č. 1 umístily 
v kategorii žen na prvním místě následovány ženami SDH 
Liptál. Protože i v Janové dorůstají dívky v ženy, 
předběžné zprávy naznačují, že v roce 2015 by i v naší 
obci mohlo vzniknout družstvo žen. Což by při 
současných výsledcích například Kláry Pončíkové, Lucie 
Pisklákové nebo Natálie Dřevojánkové slibovalo častá 
umístění na medailových pozicích. 
   Jako další v pořadí nastupovalo dravé mládí, starší žáci. 
Tady ještě v mnoha ohledech převažuje touha po vítězství 
nad rozvahou. Ale i tak můžeme vidět, že technický 
základ a schopnost mnohdy si samostatně poradit bez 
nápovědy v zápalu boje hulákajících vedoucích, 
v mladých sestrách a bratrech existuje. A to je to 
nejdůležitější poselství, které jim starší kolegové a 
kolegyně můžou předat. 
   Na první místo dosáhli starší žáci ze Semetína, druzí 
skončili trvale kvalitní borci a borkyně z Rokytnice a třetí 
místo obsadili letošní nováčci v soutěžích, neúnavně 
makající parta z Janové. 
   Na pódium k umístěné hasičské stříkačce nastoupila 
budoucnost dobrovolných, ale i profesionálních 
hasičských sborů. Chlouba a chráněnci vedoucích 
pracujících s hasičskou mládeží – mladší žáci. Nesmírně 
zodpovědné kamenné tváře před startem, postoje 
vyzařující maximální soustředění a očekávání 
rozhodujících bojů. Pokud zněl ve Vesníku potlesk při 
výkonech všech družstev a ozývala se slova uznání, tak 
nyní propuklo všeobecné skandování a podpora šoldů, 
úplně jedno, z kterého koutu Valašska pocházeli. U těch 
nejmenších vidíme nejúžasnější boj s technikou, ale i 
sama se sebou. 
   I v mladších žácích svoji perfektní připravenost dokázal 
SDH Rokytnice. Na druhém místě se po vzoru kolegyň 
umístili liptálské naděje, třetí místo patřilo Semetínu a 
čtvrtá skončila Janová. Samozřejmě, že ocenění přinesla 
soutěžícím velkou radost, ale největší odměnou byl krásný 
den prožitý s lidmi, které spojuje odvaha jít do boje 
s nebezpečím a chránit druhé. 
   Putovní pantok starosty okrsku č. 1 získali na celý rok 
muži SDH Vsetín. 

   text a foto: Radomír Dolanský 
 

STŘÍPKY VZPOMÍNEK Z HISTORIE 
HOVĚŽANKY 

Již dlouhá léta přináší rok co rok do Janové veselí a 
hodovou náladu. Mladí muzikanti chodili po domech 
pěšky, vesele vyhrávali a koštovali z hodových mís a 
pohárků janovských hospodyň a pantátů.  
   Jak ubíhaly dny a léta, a vlasy pokrylo stříbro času, 
jezdil po vesnici opentlený žebřiňák tažený koňmi. Koně 
se časem skryli pod kapoty a dnes muzikanty vozí na 
korbě auta. Povozy se mění, ale někteří muzikanti 
zůstávají. Jako například pan František Putala, který 
s muzikanty roznášel po Horním Vsacku radost již dlouho 
předtím než se kapele začalo říkat Hověžanka.

mladších a starších žáků. Tedy, aby se obě 
mládežnická družstva stala elitou mezi družstvy, aby 
jejich soupeři a kamarádi v jednom, po každém 
závodě soptili: „Zase vyhrála Janová!“ 
   Již před devátou hodinou se začaly sjíždět vozy 
jednotlivých SDH k hřišti ve Vesníku. Jako vždy hned od 
počátku zde panovala přátelská nálada. Zdravili se staří 
známí z jednotlivých soutěží, a to jak malí prckové 
zkoušející první kroky v partě bratrů a sester hasičů, tak 
nestoři tohoto vzácného společenství.  
   Dnešní soutěž se nesla v očekávání, které družstvo 
přidá k putovní ceně, pantoku, další mosazný štítek 
se jménem vítězů. Doposud se to poštěstilo v roce 2010 
družstvu žen Vsetín – město, o rok později mužům ze 
stejného SDH a v roce 2012 získali trofej muži 
z dobrovolného sboru Semetín. 
   Po slavnostním nástupu a přivítání všech přítomných 
zavelel velitel soutěže a zároveň starosta okrsku č. 1 Jan 
Bělíček mladší do bojů o trofej. První nastoupili na scénu 
muži. Jako vždy rozhodovala nepatrná zaváhání, 
opomenutí, ale někdy i jen trocha štěstí. Na prvním místě 
skončilo družstvo SDH Vsetín, jak se později ukázalo, 
s exkluzivním časem 16, 67 vteřiny. Druzí se umístili 
borci ze Semetína a třetí Rokytnice. Na dalších místech 
skončila družstva Lhota u Vsetína, Janová a Jasénka. 
   S napětím se očekávala kategorie žen. V hasičském 
útoku již dávno neplatí tradiční omyl, že muži jsou 
nedostižní. To vlastně dokázaly ženy Vsetína v boji o 
pantok již v roce 2010. Takže ještě zdaleka nebylo 
řečeno poslední slovo. I když hned u prvních soutěžících, 
družstva žen SDH Semetín, vše dopadlo jinak. 
   Jedna proudnice nebyla s to dostříknout na terč. A to 
tak dlouho, dokud družstvo nespotřebovalo všechnu vodu 
v zásobníku. Teprve poté se zjistilo, že se do okruhu 



 

   V roce 1985 hrála dechovka v polském Nalenczově a 
ve Varšavě. V Janové hrávala dechovka na káceních 
máje nebo na valašských plesech v tehdy nové 
tělocvičně. Řadu let již Hověžanka hraje v Janové na 
hodech. 
Sedmdesátá léta jsou pro dechovku rovněž zlomová, 
vzhledem k názvu dechovky. V těch letech byla na 
vrcholu slávy Moravanka a po jejím vzoru se takto 
začaly pojmenovávat i další kapely. Jednou z nich byla 
dechovka, která si začala říkat Hověžanka. Tak ubíhala 
léta, střídali se muzikanti, hráli, dohráli, těm, co dožili, 
na poslední cestě zahráli kamarádi. 
Ale jako správní muzikanti nezapomněli ani na 
srandičky. Například když po zábavě čekali na první 
ranní vlak, mnozí z nich usnuli. Proto jeden neváhal, 
vyškrábal z kamen v čekárně saze a sypal je na obličej 
kamaráda. Protože saze šimraly, muzikant si je ve 
spánku hezky roztíral. No, a pak už jej ve vlaku jen 
upozornili, aby se podíval do zrcadla. 
Taková byla, je, a doufejme, že ještě dlouho bude 
kapela, která nám i letos hrála k dobré náladě při 
hodech v Janové. 
Ze vzpomínek nestora Hověžanky, pana Františka 
Putaly, zpracoval Radomír Dolanský 
 

MALÝ BARAN A VELKÉ HODY 
V Janové se jako každoročně slavily druhou neděli 
v září hody. Letos vodili hasiči, coby pořadatelé hodů, 
mladého baránka. I jeho vodiči byli tento rok mladí. 
   Sbor dobrovolných hasičů v Janové se již rok může 
chlubit činností hasičské mládeže. A právě tato mládež, 
konkrétně starší žáci, pod dozorem bratrů hasičů, 
přebírala žezlo v zachovávání tradic, dědictví našich 
otců. Sic mladým jinochům ani slečnám stud ještě příliš 
nedovolil vyzvat k tanci pantáty v letech jejich babiček 
a dědečků, snažili se, aby se ctí zastali svoje role. 
   Průvod masek vyjel jako obvykle v devět hodin ráno. 
I když ne všude se dveře k pozdravení otevřou, přece 
jen je hodová sláva náročná a končí až kolem sedmé 
hodiny navečer. Protože plachtou zastřešený nákladní 
vůz je vyhrazen pro muzikanty, nachodí masky řadu 
kilometrů. A to je po dopolední selance v dolní části 
obce čeká odpolední stoupání do Hořanska. 
   Jak už je po léta zvykem, průvod veselou muzikou 
doprovází hudba Hověžanka. Letos obzvlášť muzikanti 
vzali povozem zavděk, poněvadž den předtím odchodili 
hody v Ústí u Vsetína pěšky. Na jejich kondici to však 

   František Putala jako mladík začal hrávat s pasekářama 
z Janové (Fr. Putala se také narodil na pasekách v katastru 
Janové, pozn. red.), kteří si říkali Vršovjané. To bylo ještě 
před druhou světovou válkou. Podstatnou zásluhu na 
vzniku této kapely v Janové měli František a Jan Šťastní, 
kteří naučili hře na dechové nástroje několik mladých 
hochů, především z janovských pasek. Byli to například 
bratři Pavel, Josef a Jan Karolovi, Jan a František Putalovi, 
Pilíšek od Karolů, Mikan, Hořelka nebo bratři Josef a 
Karel Bogárovi. 
   Za okupace bylo zakázáno hrát na zábavách, proto 
dechovka hrávala načerno na pasekách, například u 
Hořelků a po jiných chalupách. Po válce přibližně polovina 
muzikantů odešla do pohraničí. Proto se zbylí janovští 
pasekáři domluvili s mladými muzikanty z Hovězí. 
Zásluhu na tom měl především Ladislav Koňařík, učitel 
hudby. Tito muzikanti v poválečných časech jezdívali hrát 
do pohraničí za bývalými spoluobčany do Braviného, Staré 
Vsi, Domašova u Jeseníku, Drnholce na jižní Moravě či 
Dyjákovic. Celá kapela tehdy cestovala po republice 
vlakem. 
   Jinak měla dechovka řadu akcí i doma. Hrávalo se na 
plesech, při dožínkách, svatbách a taky pohřbech, a její 
popularita rostla. Nechyběla ani při obecních nebo 
církevních akcích, ať to bylo pokládání základního kamene 
nové školy v Hovězí, hasičské zbrojnice nebo při pouti 
farnosti na svatý Hostýn a Kopeček u Olomouce.  
Od 70. let se dechovka prezentovala i jako požární 
dechovka, kdy se členové kapely stali i členy SDH. Mezi 
její známé akce patří účast na festivalu požárních dechovek 
v Havlíčkově Brodě roku 1984 nebo účast požárních 
dechovek v Bialsko – Biale roku 1980. 



 

stopy nezanechalo a celý den vesele po Janové vyhrávali. 
   Někde, jak už bylo řečeno, hody neslavili nebo tradice 
odmítli, ale v převážné většině se dveře otvíraly a bohaté 
pohoštění průvodu a muzikantům lidé nabízeli. Někde 
čekaly průvod u domů i čtyři generace a již z dáli mávali 
maskám a muzikantům.  
   Pak se účastníci průvodu nestačili divit. Tu se jim před 
očima zastavil tác plný chlebíčků, hned někdo zase 
nabízel koláčky, frgále, zákusky… Pro baránka bylo po 
cestě nepřeberné množství jablek a starší osazenstvo 
průvodu koštovalo domácí výtvory velmi ceněné valašské 
tekutiny. 
   Že se v Janové hodová tradice pořád ještě drží, mohl 
náhodný kolemjdoucí vidět například v části obce Řečiska 
I nebo na Nábřežní, kde před domy průvod vítaly celé 
rodiny, sousedé si přáli k hodům mezi sebou a celá ulice 
dokazovala, že se něco z bývalé soudržnosti mezi lidmi 
stále ještě zachovalo. Takové obrazy Janová vídává i 
v jiných částech obce každý rok. Škoda, že ne všichni si 
uvědomují důležitost kontaktů mezi lidmi. 

   text a foto: Radomír Dolanský 



 

   Každý si nechal poradit od zkušených matadorů a 
zvolil sobě odpovídající trasu. Byl to začátek 
s hromadným startem a nepředvídatelným koncem. 
Nádherný, milióny let utvářený vápencový kaňon, zval 
všechny do svých zákoutí, cestiček a krás. Přírodní 
rezervace, stejně jako vše kolem nás, je závislá na 
člověku a jeho přístupu. I zde bylo vidět, že není 
dostatek finančních prostředků na udržování starých, 
dříve vybudovaných tras, bezpečnostních řetězů a lávek. 
A už vůbec ne k budování nezbytně nutné infrastruktury 
k chodu rezervace. 
   Všechny trasy červená, modrá, zelená i žlutá se různě 
klikatily kolem potůčků, navzájem se v některých 
místech protínali a tím dávaly možnost vybrat si sobě 
náročností a obtížností odpovídající trasu. V příjemném 
chladu vápencového potoka drobné svačinky a kalíšek 
čmrně o to více chutnaly. Sraz v sedle pod Velkým a 
Malým Rozsutcem ve výšce 1200 m. n. m., byl jakýmsi 
táborem k načerpání nových sil. Krátký oddech před asi 
ještě polovinou trasy, která už vedla v převážné míře po 
vrstevnici a z kopce.  
   O tom, že život zde je těžký, ale velmi botanicky 
bohatý, svědčilo obrovské množství nám známých 
jalovců a bodláků. Ostropestřec mariánský a do toho 
zvonky kravských a ovčích stád. No prostě romantika 
s vůní starých časů na Valašsku snad jen desítky let 
zpět? 
Do kopca sa ide dobře a z kopca blbě a eště k tomu 
v malých komisňákoch, tož to je kombinace na…

   A tak ty poslední tři kilometry směrem k osadě 
Štefanová, kde byl cíl cesty, byl pro některé docela 
bojem. Jožka Machalů s mojim ogarem Kájů soutěžili, 
kdo dojde poslední a asi toho měli oba plné kecky. Celů 
cestu nás Jožka uklidňoval, že lepší jít z 1200, než ze 
4000 m. n. m, jak nedávno jeho dcera na Borneu. Tož 
zaplať pánbůh za to naše trápení. 
   Nakonec ale všeci došli ve zdraví, poseděli a 
poklábosili v hospůdkách u parkoviště, kde pro nás měl 
přijet pan Kašpar. Kolem 16 hodiny se vyjelo k domovu 
a na tvářích většiny bylo vidět příjemnou únavu. 
   Obdivuhodně ale ožil Jožka Machalů, který častoval 
v uličce autobusu svojí vítěznou (vítěz koštu slivovice 
v Janové, pozn. red.) a velmi dobrou slivovicí účastníky 
zájezdu. Krásná tečka za krásným dnem. 
   Domů jsme se vrátili po 18. hodině a závěr již tradičně 
někteří zbilancovali v místní kavárničce při pivečku a 
samozřejmě kuli plány, kam příště. Všichni se moc 
těšíme a všichni moc a moc děkujeme manželům

VÝLET NA MALOU FATRU, 
NÁVŠTĚVA JÁNOŠIKOVÝCH DIER 

Janovští turisté uspořádali v úterý 13. srpna 2013 
další zajímavý poznávací výlet do jedné z nejkrásnějších 
částí Slovenska. Na Malou Fatru do Jánošíkových dier, 
Velkého a Malého Rozsutca s cílem seznámit blíže 
účastníky s krásami slovenských hor. A také vyzkoušet si 
své fyzické schopnosti a možnosti při zdolávání turisticko 
- horolezeckých tras, které se v údolí Bieleho Potoka 
nacházejí. Přestože se jednalo o všední a tím pádem 
samozřejmě pro některé z nás pracovní den, byl o zájezd 
opět velký zájem a autobus našeho „starého známého“ 
dopravce Jana Kašpara byl v ranních hodinách zaplněn do 
posledního místečka. Již tradičně zde byly zastoupeny 
všechny věkové kategorie. Počasí, ač  nejisté, bylo pro 
turistiku jako stvořené.  
Do Těrchové jsme dorazili asi za dvě a půl hodiny. Zde 
byl start turistických tras všech barev a tím také všech 
obtížností. 



 

   Pestrá věková směsice nečiní žádných problémů 
nikomu, ba naopak. Vždyť společné chvíle několika 
generací jsou tím nejlepším receptem na vzájemné 
pochopení a oboustranný respekt. V takovém kolektivu 
pak prožíváme mnohem více humorných chvilek, jako 
například v Jánošíkových dierach.  
   Jako v pohádce zde byly tři možnosti, kudy se vydat 
k cíli. Lehká, střední a těžká trasa. Samozřejmě, že se 
nikdo nesnížil k tomu, aby se vydal lehkou stezkou. 
Nebude přece dětem, které se s jistotou sobě vlastní 
vydaly na nejtěžší trasu, k smíchu. Brzy však mnozí 
zjišťovali, že odstupňování obtížnosti stanovil asi 
nějaký horolezec. A proto se s klením, ale přece jen 
s usměvavými tvářemi řada turistů nakonec potkala na 
nejlehčí stezce.  
   To jsou krásné chvíle, za které ještě jednou 
organizátorům děkujeme. A i za ty, kteří kouzlo těchto 
vycházek teprve najdou, doufáme, že elán a životní 
jiskra manžele Chudějovy ještě dlouho neopustí. 

      Děkují Luděk a Zdenka Rasochovi 
 

   VÝLET A PLAVBA PO BAŤOVĚ 
KANÁLU 

Sezóna cestování a výletů je v plném proudu. Prázdniny 
před námi a proto nebylo nic lepšího, než další 
poznávací aktivitou místních turistických nadšenců 
vzdát hold přírodě, která nám dává neomezené 
možnosti procházek, výletů a návštěv všeho možného, 
co je v našem blízkém i vzdálenějším okolí něčím 
zvláštní a může jednotlivce, rodinku či skupinu 
obohatit. 
   V sobotu ráno 29. června v 8 hodin ráno byl přistaven 
autobus dopravce pana Kašpara na zastávce v Janové. 
Svou dochvilností dali všichni účastníci najevo, že se 
moc těší. Vyjeli jsme směrem ke Spytihněvi plně 
obsazeni. V průběhu cesty nás vedoucí zájezdu Zdenka 
Chudějová všechny přivítala a seznámila s programem. 
    Obec Spytihněv a její přístaviště na řece Moravě 
bylo cílem a zároveň startem zajímavé plavby po 
Moravě. Chvíle čekání v přístavišti vůbec nebyla 
dlouhá. Někteří si poklábosili při kávičce ve zdejším 
bufetu, jiní se jen tak procházeli a hodnotili nově 
vybudovaný přístavní areál. Samozřejmě svačinka a 
„kalíšek čmrně na imunitu proti komárom“ viděli 
mnozí jako důležitý krok prevence. Děti účastníků 
pobíhaly v areálu a jejich toužebné pohledy  

Chudějovým za programově bohatý a krásný výlet.  
   Opět nám naši slovenští bratři potvrdili, že mají 
obrovské rezervy v cestovním ruchu, a že se musí sami 
přičinit o rozvoj správným směrem tak, aby krásy 
přírody a dary Země s citem a pokorou ukazovali 
návštěvníkům z okolních zemí. 
text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová, 
Zdenka Chudějová, Kateřina Kovaříková 
 

PODĚKOVÁNÍ MANŽELŮM 
STANISLAVU A ZDENCE 

CHUDĚJOVÝM 
Chtěli bychom společně s mým manželem poděkovat 
organizátorům turistických akcí v Janové, Stanislavu a 
Zdence Chudějovým za opravdu překrásný výlet na 
Malou Fatru do oblasti opředené legendami o 
Jánošíkovi. 
   Oblibu nevyčerpatelné studnice stále nových 
turistických tras a zájezdů této dvojice dokazuje také 
početná účast na akcích. I nyní byl autobus zcela 
obsazen. Autobus našeho věrného souputníka, pana 
Jana Kašpara z Ústí u Vsetína. 
   Že nejde pouze o turistiku, ale čím dál více také o 
radost ze setkávání a společných prožitků dokazuje 
velmi pestré věkové složení akcí. Vždyť zájezdu do 
Těrchové se zúčastnili turisté s věkovým rozdílem 58 
let!!! Nejstaršímu účastníkovi bylo 76 let a nejmladší 
chlapec a dívka měli 8 a 9 let. Kde jsou ty doby, kdy se 
někteří škodolibí mluvkové pošklebovali se slovy: 
„Ááá, důchodci jdou zase na výlet.“ 



 



 

stájí, parkurů, výběhů a všech staveb v areálu byla velmi 
zajímavá a věřím, že pro všechny přínosná. Škoda jen, že 
vše začíná a končí u problematiky financí, a tak se i tady 
v Napajedlích, v době dnešní recese ve společnosti, 
s tímto problémem potýkají v každodenním zabezpečení 
vlastního provozu hřebčína. 
   Přednáška a prohlídka trvala asi hodinu a pak 
následoval společný návrat do přístaviště, kde na nás 
čekala naše loď Morava. Krátké zastavení u překrásné 
neorenesanční stavby napajedelské radnice a společné 
foto všech účastníků bude vzpomínkou na tento výlet. Ti, 
kteří původně seděli na palubě, se přesunuli do podpalubí 
a vychutnávali si vychlazené pivečko. Skupina 
z podpalubí provedla zase přesun na palubu a kochali se 
pohledem na život v okolí klidného toku řeky Moravy. 
   Před koncem plavby jsme byli svědky vyrovnávání 
hladiny řeky v plavební komoře, která slouží ke 
splavnění jezu a částí toku Moravy, které k tomu nejsou 
výškou vodní hladiny vhodné. 
   Závěrečnou částí tohoto zajímavého výletu byla při 
zpáteční cestě zastávka ve formanské kolibě ve 
Vizovicích. Velmi klidné a stylové prostředí, bylo pro 
všechny účastníky příjemným místem k bilancování 
krásného dne se spoustou nových zážitků a informací.  
   Do Janové se zpěvem a kalíšky čmrně jsme dorazili 
kolem 17. hodiny. Velké díky iniciátorům a hnací síle 
turismu v Janové manželům Chudějovým zaznívalo již v 
autobuse, ale samozřejmě zaznívá i nyní formou těchto 
těchto řádků. Těšíme se na další a další zážitky při 
výletech s Vámi. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

k zakotveným loďkám a hausbótům dávaly jasně najevo, 
že se na plavbu opravdu těší. 
   Desátá hodina dopolední byla určena v itineráři pro naši 
výpravu k nalodění se na loď Morava. Většina turistů se 
usadila na horní palubě. Někteří sešli do podpalubí, kde 
byl rovněž nezvyklý pohled na klidný proud řeky a vůbec 
na všechno, co se na řece odehrávalo.  
   V průběhu plavby nám všem průvodkyně, plavčice a 
barmanka na lodi v jedné osobě, přiblížila velmi 
zajímavou historii i současnost tohoto velkého vodního 
díla, které bylo, jak jinak, než duševním vlastnictvím 
zlínského podnikatele Tomáše Bati. Myšlenka skvělá, 
realizace ještě skvělejší. Využít sílu vody k dopravě 
lignitu z jižní Moravy do zlínských fabrik a objektů.  
   Dnes, po mnoha letech, se spolku a nadšencům povedlo 
získat finanční prostředky alespoň k částečnému 
zprovoznění a splavnění Moravy. Včetně vyčištění a 
dobudování umělého kanálu, plavebních komor a 
přístavišť tak, aby toto dílo přitáhlo do oblasti více turistů 
a zvědavců, kteří mohou obdivovat krásy zdejší krajiny. 
Po více jak půl hodině jsme dopluli rychlostí o něco větší 
než chůze člověka, do nedalekých Napajedel. 
   Matematici z řad občanů ať si rychlost dopočítají sami, 
protože nám všem to dalo pořádně zabrat. Tachometr 
kormidelníkovi na lodi totiž nefungoval, ale výpočty a 
úvahy byly příjemnou zábavou skupinek při pěším 
přesunu po vylodění a cestě k našemu dalšímu cíli výletu, 
napajedelskému hřebčínu. 
   Po našem příchodu do věhlasného hřebčína se nás ujal 
průvodce a evidentně člověk milující koně a práci s nimi. 
Jeho vysoce profesionální přednáška v průběhu prohlídky 



 

Když jsme vyšli z lesa, otevřel se nám výhled na 
Beskydy. Z cábských lesů jsme najednou viděli 
cementárnu v Hranicích na Moravě s tyčícím se 
komínem. Po několika desítkách metrů chůze další 
neuvěřitelný výhled. Hora opředená mnoha pověstmi a 
tajemnem - Radhošť. Od Radhoště napravo Kněhyně, 
vlevo pak Kyčera. Pro výbornou viditelnost jsme 
pouhým okem rozeznali kapličku a horský hotel na 
vrcholu Radhoště. Dva dalekohledy pana Levče , které 
jsme měli k dispozici, umožnily výhledy do širokého 
okolí po celou dobu vycházky.  
   Pod vrcholy město Rožnov a Zubří. Vše se zdálo tak 
blízko, na dosah ruky, i když nás dělily desítky 
kilometrů. Stálo zato se přemoci a ujít několik metrů 
navíc. Přes voňavé louky plné bylinek, kde si přišli na 
své milovníci léčivých bylin. Přes Ptáčnicu jsme došli 
zpět  k horské chatě Cáb. Tam nás čekala odpočívající 
skupinka. Pobědvali jsme, dali zasloužené pivečko 

PODĚKOVÁNÍ 
Děkuji poctivému nálezci, panu Miroslavu 
Vašťákovi, který nalezl a odevzdal na obecní úřad 
zlatou náušnici. 
   Velmi mě potěšilo vědomí, že se mezi námi i 
v dnešní, ne zrovna morálkou prodchnuté, době 
najdou poctiví lidé. Stará dobrá škola a výchova 
rodiny mnohé stále provází a naštěstí ještě 
nevymizela. 
   Moc děkuji a přeji si, ať zažíváme více takových 
činů. 
     Helena Potočná 
(Poděkování bylo redakci doručeno v průběhu přípravy 
tisku. Proto se omlouváme, že nemohlo být umístěno na 
přední stránky, kam správně patří – pozn. red.) 
 
 

VÝLET NA CÁB K TAJEMNÉMU 
JEZÍRKU 

Jednou z dalších akcí turistů byl 24. 7. 2013 výlet na Cáb 
a tzv. cábské jezírko, které je součástí částí Baťovy 
naučné stezky. Průvodce nám byl člen horské služby, 
znalec a milovník přírody, majitel chaty Cáb, pan Igor 
Levč. 
   Po krátkém občerstvení a seznámení se s historií chaty 
doplněné původními fotografiemi, se pětadvacet turistů 
vydalo pěšinkami a chodníčky k jezírku. Cestou jsme 
míjeli vzácné lokality chráněných rostlin. V hlubokých 
Baťových lesích jsme viděli tzv. záryje, což bylo 
označení hranic lesů vsetínského a rožnovského panství. 
Do dnešního dne to byl pro nás naprosto neznámý slovní 
obrat.  
   Míjeli jsme rovněž pramen říčky Bystřička, která 
napájí stejnojmennou přehradu. Odtud to byl už jen 
kousek k jezírku, našemu cíli. Rázem jsme si připadali 
jako v pohádce. Uprostřed lesů se třpytila vodní 
hladina, nad ní poletující vážky a motýli. Pes Dačínak 
čtyřnohý přítel pana Levče, který nás celou dobu 
provázel v třicetistupňovém horku, okamžitě využil 
osvěžující koupele. 
   Toto jezírko je největší z 10 okolních malých jezírek 
v místní lokalitě. Opět se nám dostalo zajímavého 
výkladu o vzniku těchto přírodních zvláštností. 
Průzkumnými vrty bylo zjištěno, že se vznik jezírka 
datuje do doby před 10 000 lety, kdy vzniklo při 
sesuvech půdy. Dnes v něm žijí raci a pstruzi, což svědčí  

o čistotě vody. Pod hrází, která vznikla v roce 1978, si 
děti nenechaly ujít podívanou na raky.  
   Kdo měl fotoaparát, fotil docela ojedinělou podívanou. 
Obešli jsme jezírko, nešlo si nechat ujít podívanou ze 
všech stran. Ještě jedno překvapení nás čekalo na 
zpáteční cestě. Ti, kteří překonali únavu z horkého 
letního sluníčka a využili nabídnuté možnosti vidět něco 
navíc, nelitovali. Pan Levč nás vedl chodníčky, které zná 
nejdůvěrněji snad jen on sám. 



 

nebo jiný chlazený nápoj, a autobusem se vrátili unaveni, 
ale spokojeni navečer domů do Janové. Poznali jsme 
zase další místa našeho krásného Valašska.  
   Velké poděkování patří panu Levčovi, že se nám 
věnoval a dovedl nás do míst, které bychom sami neměli 
možnost vidět. Poděkování patří taktéž panu Kašparovi 
za ochotu a dopravu. 
   Jen malou poznámku na závěr – onomu tajemnému 
jezírku začal říkat Cabské jezírko sám Igor Levč. 

  text a foto: Zdenka Chudějová 

TURISTICKÝ VÝLET NA ČUBŮV 
KOPEC 

Obloha téměř bez mráčku a sluníčko rozesmáté od ucha k 
uchu. Taková byla sobota 31. srpna, kdy se třináct 
janovských turistů vydalo za poznáním Hornolidečské 
části našeho Valašska. Hlavním cílem byl tentokrát 
Čubův kopec. 
   Vlakem jsme dojeli do Střelné a vydali se na hřeben. 
První zastávkou byla turistická zvonička na lipinském 
kopci nad Střelnou. Zajímavé hezké místo  s výhledem na 
obec. Byli jsme okamžitě jako Alenka v říši divů. Co nás 
všechny udivilo? Pořádek, čistota a úprava  tohoto 
klidného odpočinkového místa. Vandalismus je asi ve 
Střelné neznámým pojmem. Hezké posezení, na stole 
kytička s levandulí, zcela neporušená kronika, WC s 
toaletním papírem, dětské houpačky a lavičky v 
bezvadném  stavu.  
   Zazvonili jsme si na zvoneček vyrobený v umělecké 
zvonařské dílně Halenkov, zapsali se do kroniky, udělali 
pár nezbytných fotek. Po hřebenu pokračujeme dál k cíli. 
Pochvalujeme si krásné počasí a viditelnost do širokého 
okolí. 
   Další, ta hlavní zastávka, je před námi. Čubův kopec. 
Rozhledna se nachází v katastru obce Francova Lhota. Je 

dřevěná, 18 m vysoká. Po zdolání 58 schodů se nám 
otevřel výhled na Javorníky, Vizovické vrchy, Bílé 
Karpaty a Sulovské skály. Jsme v cíli. Vztyčili jsme 
vlaječku naší obce a utíkáme po schodech dolů, neboť 
jsme přepadeni hejnem vos. Po krátké svačince 
pokračujeme dále. 
   Na polosamotě  Pošle, nedaleko Francovy Lhoty, další 
zajímavé zastavení. Kobzova lípa. Strom roku 2012. 
Stáří stromu se odhaduje na 400 - 500 let a je to největší 
památný strom v okrese Vsetín. Obvod kmene je podle 
měření z roku 2007 celých 740 cm. Muselo nás být 
sedm, abychom objali tuto vzácnou památku. Kmen lípy 
je dutý a v roce 1973 byla dutina kmene napuštěná 
fermeží. Větve jsou různě svázané. Tento pamětník 
dávných časů skýtá příjemné posezení pod svou 
mohutnou, šestnáct metrů širokou, korunou.  
   Úplně poslední zastávkou bylo občerstveni U Aničky. 
Káva, pivo nebo jiné nápoje přišly všem velmi vhod. 
Jako bonus a malá pozornost - štamprlička výborné 
třešňovice od pana domácího J. Ondruše, bývalého 
spolupracovníka a kamaráda Luďka Halaše, byla dobrou 
tečkou za krásným a zajímavým výletem na opačnou 
stranu našeho bydliště. 
   Do Janové nás spolehlivě a bezpečně tentokrát 
dopravila paní Kašparová z Ústí. 

text a foto: Zdenka Chudějová 



 
Elektronické adresy  

Na těchto adresách najdete 
aktuální informace o dění 
v obci, můžete připojit svůj 
názor nebo posílat vlastní 
příspěvky do redakce 
Janovských listů. 
E-mail: 
janovske.listy@email.cz – pro 
zasílání dotazů, ohlasů, 
komentářů, příspěvků do 
Janovských listů. 
http://www.janova.cz/ - 
návštěvní kniha, zasedání 
zastupitelstva, úřední deska, 
aktuální informace 

Ze soutěže o nejlepší buchtu. Marie Olšáková z Janové 
zvítězila v kategorii frgály se svým borůvkovým 
koláčem a získala rovněž zlatou medaili za celkové 
vítězství. 
Fotografie poskytl k zveřejnění Spolek pro zachování 
valašských tradic. 



 



 

MEMORIÁL HROMADŮ 2013 
K uctění památky fotbalové rodiny Hromadů, tedy 
dlouholetého činovníka fotbalu v Janové Josefa Hromady 
staršího a jeho dvou synů, Josefa a Zdenka, uspořádala TJ 
Tatran Janová v sobotu 3. srpna již čtvrtý ročník 
Memoriálu Hromadů. 
   V přírodní výhni letošního egyptského léta na Valašsku 
se do hlavní soutěže o putovní pohár memoriálu přihlásila 
čtyři družstva. Mimo domácí Tatran Janová, Sokol 
Huslenky, Sokol Nový Hrozenkov a Spartak Jablůnka. 
Před hlavní soutěží ještě proběhl Turnaj starých pánů, kteří 
určitě nebyli staří věkem. Jen snad v porovnání se 
současnou generací jejich nástupců v mužstvech 
jednotlivých obcí měli o nějaký ten rok navíc. 
   Jak se říká na Valašsku, i když se nehrálo o zlaté gatě, 
fotbaloví vysloužilci se pustili do bojů s velkou vervou. 

VOLEJBALOVÁ AKTIVITA V NAŠÍ 
OBCI 

Páteční večery se staly již tradičně v naší tělocvičně 
setkáním volejbalistů amatérů, kteří sdílejí nadšení 
„enem tak si pohopsať a sem tam plácnůť do balóna, 
dyž nic iného  na poplácání néní“.  
   Bývají to v průběhu roku příjemné chvilky setkání 
lidí kolem akční skupiny Džejmsovců a věřím, že 
každý, kdo chodí hrát, se těší na příjemně sportovně 
strávený závěr pracovního týdne, a tím i začátek 
víkendu.  
   Proto také v době prázdnin a dovolených bylo 
setkání po dobu dvou měsíců situováno k Jančíkům 
na Hovězí, kde mají volejbalové hřiště s pískem a 
my, odchovaní tělocvičnou a tvrdou parketou, jsme 
si mohli vyzkoušet i různé techniky pádů v písku a 
sem tam sebú aj pořádně búchnúť . Jiná zkušenost, 
ale stejné nadšení všech, kteří v pátky kolem šesté 
usedali na kola a jezdívali na „plážák“ do sousední 
obce. 
   Zde se před nás společně klade velmi zajímavá 
myšlenka. Co tak vybudovat něco podobného i u nás 
v Janové. Doufám, že když je dobrý záměr, dobrá 
parta a setrvávající nadšení, tak se dají sehnat i 
finance, kolem kterých se, bohužel, dneska všechno 
točí. Takže přeji nám dobrý odraz, perfektní smeč a 
blok a když to dobře půjde, tak aj trochu písku na 
válání. 
      text: Ing. Karel Trlica 



 

Tomu nasvědčovaly i občasné verbální projevy a 
hecování protihráčů. Někdy dokonce i vlastních hráčů, 
pokud se jejich herní projev znelíbil. V oficiální soutěži 
by se možná červenala i samotná červená karta, ale dnes 
zůstala zasunuta hluboko v kapsičce sudího. Nicméně, po 
některých rozhodnutích ji hráči chtěli dát i samotnému 
sudímu, což na zeleném pažitu není žádnou novinkou. 
   Do turnaje starých pánů se letos přihlásila mužstva 
z Janové, Hovězí a Valašské Polanky. V prvním utkání, 
které zahájilo v deset hodin dopoledne celý memoriál, se 
utkala mužstva Janové a Hovězí. Zvítězila Janová. 
V dalším zápase mezi Hovězím a Valašskou Polankou 
vítězství nebylo dosaženo, poněvadž zápas skončil 
remízou 1:1. V rozhodujícím duelu Janová zvítězila 2:0 
nad Valašskou Polankou. Mezi starými pány se tak na 
první místo dostalo mužstvo Janové, druhé místo 
obsadilo Hovězí a třetí místo zůstalo pro Valašskou 
Polanku. 
   Sudími letošního memoriálu byli Miroslav Teter, Libor 
Skalický a Roman Číž. Posty hlavního sudího a na 
lajnách si vždy po dvou zápasech prohodili, takže tím 
pádem i hráči mohli jejich výkon posoudit na třech 
pozicích. Oficiálně však taková soutěž vyhlášena nebyla. 
   Hlavní soutěž otevřel zápas domácí Janové se 
Spartakem Jablůnka. Vzhledem k úmornému vedru byly 
na obou stranách středové čáry nádoby s chladnou 
vodou, které sloužily k ochlazení všech, tedy nejen pro 
horké hlavy. Že šlo o vítaný doping, dokazovala 
skutečnost, že měl každou chvíli některý z hráčů hlavu 
v kýblu. 
   Úvodní zápas vyhrál Tatran Janová 1:0. Huslenky 
remizovaly s Novým Hrozenkovem 1:1, Jablůnka vs. 
Nový Hrozenkov 3:0, Janová vs. Huslenky 0:0, Huslenky 
vs. Jablůnka 2:1 a Nový Hrozenkov vs. Janová 0:1. 

   První místo v hlavní soutěži Memoriálu Hromadů 
získalo mužstvo domácích Tatran Janová. Druhé místo 
letošního ročníku patří Sokolu Huslenky, třetí Spartaku 
Jablůnka a na čtvrtém místě se umístil Sokol Nový 
Hrozenkov. Nejlepšími střelci turnaje se stali hráči 
Sehnal a Vyškovský, oba ze Spartaku Jablůnka, kteří 
shodně vsítili po dvou gólech. 
   Pro diváky byla v závěru přichystána soutěž s cenami, 
kdy vylosovaný divák musel trefit alespoň jednou ze tří 
pokusů visící PET láhev poblíž vinklu brány. Poněvadž 
se však úkol jevil pro diváckou obec jako poměrně 
složitý, přestěhovaly se terče na zem, kde již bylo 
dosaženo diváckých úspěchů. 
   Během celého dne pořadatelé TJ Tatran Janová 
zásobovali přítomné uzeninami přímo z udírny nebo 
srnčím gulášem. Samozřejmě, že pivo a minerálky tekly 
proudem. Po předání pohárů a oficiálním zakončení 
soutěže, byl otevřen prostor pro tanec a volnou zábavu. 

     text a foto: Radomír Dolanský 



 

 S tichou vzpomínkou 
František John  č.p. 226  29. 8. 2013 

Blahopřejeme k jubileu 
 
Červenec 
Miloslav Čunek  č.p.  127 50 let 
Karel Halaš  č.p.  225 60 let 
Srpen 
Ludmila Filáková č.p.  173 60 let 
Bohumil Zajíček č.p.  137 85 let 
Září 

Jiřina Machalcová č.p.     15 60 let 
Vlasta Valešová č.p.   191 70 let 
Marie Tataláková č.p.   157 70 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 2/2013: …Tomáš Ječmének z Fayetteville v Texasu. Vylosován byl Martin Fila, Jahodová 30, Brno. 
Blahopřejeme. 
Křížovka č. 3/2013: V roce 1890 starosta obce a ředitel školy v Johanové odměnili děti za… (dokončení v tajence). 
Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová. Výherce obdrží zvoneček s motivem místní zvonice. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 
Jméno a příjmení:      Adresa: 
Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Vítejte do života 
Jakub Diatka  č.p. 120    1. 5. 2013 
Jáchym Fiala  č.p. 149  18. 6. 2013 



I. B třída sk. A  

INFORMACE Z FOTBALU 

Fotbalisté TJ Tatran Janová zahájili, v pořadí již pátou, 
sezónu v 1. B třídě sk. A Zlínského krajského 
fotbalového přeboru.  

V minulém ročníku se jim zvláště nedařilo, 
zejména střelecky v zakončení. Herně byli v mnoha 
zápasech víc jak vyrovnaným soupeřem. Při tvoření 
mužstva došlo k razantním změnám. Kádr se podstatně 
omladil. Zda posílil, můžeme zhodnotit až během 
podzimní části, nebo v jejím závěru na začátku listopadu 
roku 2013.  

S aktivní činností se rozloučil kapitán Blažek 
Miroslav. Na přestup odešli do FC Semetín hráči 
Mikušek Miroslav a Růžička Daniel. Na hostování do 
stejného oddílu odešel i Mikušek Jiří. Na hostování do 
FC Lhota u Vsetína Krčma Tomáš, zpět do mateřských 
oddílů po skončení hostování se vrátili Suchockij 
Vladimír a Kamas Antonín, oba FC Vsetín. Do 
sousedního Sokol Hovězí odešel Droppa Matěj a 
Jakubkovič Jaroslav, do FC Leskovec Smilek Jaroslav. 

Jak je patrno, změn nastalo více než dost. 
Vedení oddílu po dohodě nakonec nepřihlašovalo "B" 
mužstvo mužů do okresní soutěže. Ani ne tak z 
finančních důvodů, jako spíše pro neperspektivnost 
týmu do budoucna. Většina hráčů rezervy byla v 
pracovním procesu během týdne natolik vytížena a 
směnování jim neumožňovalo docházet na tréninky, 
takže možnost se zlepšovat a být kvalitní zálohou pro 
"A" mužstvo chyběla. 

FOTBAL - Tabulka 

Trlica Filip, Trlica Antonín, Šimčík Richard. Vyřízeno 
hostování bylo u Šimčíka Ondřeje, všichni ze Sokol 
Hovězí. 

   Mladík Hromada Pavel z FC Leskovec s naším 
oddílem začal přípravu a odehrál i čtyři mistrovská 
utkání. Po značně nevyrovnaných výkonech se oddíl s 
tímto hráčem rozloučil. Dále se postupně zapojují do 
tréninkového procesu po dohodě s FC Vsetín mladí 
fotbalisté, skončivší dorostenci z minulého ročníku, kteří 
postupně získávají zkušenosti v mužské kopané. 

   Věřím, že po zapracování a seznámení se s trenérem 
Antonínem Trlicou budou platnými hráči a o pomyslné 
„tričko v základním kádru“ se patřičně poperou. Jsou to 
tito talentovaní mladíci: Chrástecký Tomáš, Hajda 
Radim, Blažek Vojtěch. Po vyléčení zranění se v 
polovině září zapojí Mikulenčák Pavel. Omlazovací kúra 
a změny nastat musely Zda k lepšímu ukáže až samotná
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Janová - Hutisko 22. 09. 
Janová - Fr. Lhota 29. 09. 
Val. Polanka - Janová 06. 10. 
Janová - Choryně 13. 10 
Zašová - Janová 20. 10. 
Janová - Lhota u Vs.27. 10. 
Val. Příkazy - Janová 03. 11.

 

 


